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SAZNAJEMO: RFZO pregovara o nabavci najsavermenije terapije protiv multiple skleroze 

Oboleli od multiple skleroze uskoro će moći da računaju na lečenje najsavremenijim terapijama, saznaje 
"Blic". 

Kako saznajemo, Republički fond zdravstvenog osiguranja (RFZO) započeo je pregovore sa 
farmaceutskim kompanijama kako bi obolelima u Srbiji bila dostupna savremena inovativna terapija. 

Ovo je velika nada za obolele kojima su trenutno u najvećem broju slučajeva dostupni lekovi prve 
generacije, iako se u svetu već primenjuju lekovi treće generacije. 

MS je najčešće neurološko oboljenje mladih ljudi, trenutno u u Srbiji ima oko 9.000 obolelih, a najčešće 
pogađa ljude u dobi između 20 i 40 godina života. 

Kako kaže Jovana iz Beograda, koja već dve godine živi sa MS, sa ovom bolešću može se živeti normalno, 
ako primate odgovarajuću terapiju. 

- Pre više od dve godine, saznala sam da imam MS. Prvi simptom bilo je to što mi se oduzela leva noga. 
Išla sam na preglede i posle imala mnogo sreće da dobijem i terapiju. Danas studiram i živim normalno. 
U slučaju da je terapija nedostupna, neizvesno je kakav će ishod bolesti i vašeg života biti u budućnosti - 
kaže ona. 

U Srbiji se od MS leči oko 1.083 pacijenata, što je oko 12 odsto obolelih, ali sa terapijom starom oko dve 
decenije. Najnoviji lekovi dostupni su i u svim državama u okruženju. 

Na sajtu RFZO nisu istaknuti kriterijumi za uvođenje terapije, a ne postoji ni lista čekanja. 



 
 

- Bolest kod mladih ljudi ide ka invaliditetu, a to ne mora da se dogodi. Novi lekovi se bukvalno primaju u 
dva navrata od po dve nedelje i posle ne moraju da se piju do nekog novog pogoršanja, što ne mora da 
se desi ni za 10 godina. Samo je važno da sa terapijom počnemo odmah po uspostavljanju dijagnoze jer 
postoje kasniji stadijumi bolesti u kojima šteta više ne može da se popravi - objašnjava Damjan Simić, 
predstavnik MS platforme, organizacije koja se bori za prava osoba obolelih od MS. 

Trenutno na listi osam lekova 

Iz RFZO kažu da se na listi lekova koji se izdaju na teret sredstava obaveznog zdravstvenog osiguranja 
nalazi osam lekova za MS. 

- Od 2015. broj obolelih se povećava za 11 do 18 odsto uz godine u godinu. Nastavićemo sa daljim 
unapređivanjem prava na lekove obolelih od MS - kažu iz RFZO. 

 

 

Doktor Vukomanović: Vakcinacija je osnovna mera u zaštiti dece 

Doktor Instituta za zdravstvenu zaštitu majke i deteta Vladislav Vukomanović izjavio je jutros da su 
imunizacija i vakcinacija osnovne mere koje je neophodno preduzeti da bi se deca zaštitila od infektivnih 
bolesti. 

U intevjuu za RTS, on je rekao da je kalendar vakcinacije utvrđen, da je zasnovan na svim pozitivnim 
propisima i medicinskoj praksi, tako da nema nikakve dileme da se treba tog kalendara pridržavati. 

Pojedinačna iskustva roditelja i razne priče koje mogu doći do njih, kada je reč o komplikacijama i 
neželjenim dejstvima pojedinih vakcina koja su sporadična i retka, mogu da, istakao je Vukomanović, 
dominantno utiču na svest roditelja da je potrebno možda izbeći ili odložiti vakcinaciju. 

On je, međutim istkao da je to pogrešan pristup. 



 
 

Prema njegovim rečima, neželjena dejstva su moguća, ali ona su retka i ni u kom slučaju ne mogu da 
budu odlučujući da li dete vakcinisati ili ne. 

- Moj savet je, kao i savet svih eksperata koji se daleko više bave od mene vakcinacijom, jeste vakcinišite 
vašu decu - rekao je Vukomanović. 

Govoreći o infekcijama, on je naveo da virusne infekcije zavise od nekoliko faktora, kao što je gustina 
smeštaja dece. 

- Za decu koja idu u kolektiv, roditelji kažu "od tada je počelo dete da mi se razboljeva" - kaže 
Vukomanović. 

Takve vrste infekcije prave, međutim, kako navodi, neku vrstu tihe imunizacije te dece i ona u kasnijem 
odrastanju postaju otpornija na te vrste virusnih infekcija. 

 

 

Mobilna aplikacija kao pomoć za samopregled dojke 

  
NOVI SAD - Više od 70 odsto žena prilikom samopregleda primete promene na dojci, koje su uglavnom 
rešive, ukoliko se otkriju na vreme. Aplikacija "Čekiraj na jednostavan način" motiviše žene da urade 
samopregled dojke. 

Medicinska sestra, Vesna Imbronjev, u poslednjih 10 godina edukovala je više od 17.000 žena o 
pravilnom samopregledu dojki. Kaže da mladi misle kako ništa ne može da im se desi i da iz tog razloga 
ne vode računa o redovnim pregledima. 

"Najčešće razmišljamo u tom smislu da ne želimo nešto da znamo, jer ako i odemo na preglede možda 
će se nešto pronaći i šta onda raditi....", kaže Vesna Imbronjev. 



 
 

Samopregled treba da se radi jednom mesečno u prvoj polovini menstrualnog ciklusa i on traje nekoliko 
minuta, a više od 70 odsto žena same pronađu promenu na dojci. Kroz rad sa ženama, imala je različita 
iskustva. 

"I ona se javila na vreme lekaru i nazvala me i rekla znate ono što je bilo tada i tada ta promena je 
benigna, ta promena jeste maligna ali je na vreme ustanovljeno tako da sam ja zdrava žena", kaže 
Imbronjev. 

Tokom samopregleda, treba lagano prstima da ispipavamo tkivo dojke i važno je da prsti budu 
sastavljeni. 

Aplikacija "Čekiraj na jednostavan način" pokazuje pokrete prstiju tokom samopregleda u tri koraka i na 
taj način motiviše mlade žene da brinu o svom zdravlju. 

Apelujemo na sve žene da se redovno pregledaju, način je jednostavan i veoma je važno da to postane 
jedna uobičajena i svakodnevna stvar kako bismo čuvale naše zdravlje. 

 

 

PRIJAVA ZBOG SMRTI BEBE: U požarevačkoj bolnici sledi unutrašnja kontrola 

Komisija koju je formirala Opšta bolnica utvrdiće šta se desilo 23. marta 

KOMISIJA koju je formirala naša bolnica utvrdiće šta se desilo 23. marta i da li je prilikom lekarskog 
pregleda došlo do pucanja vodenjaka ili ne, rekao je, za "Novosti", dr Danko Nikolić, v. d. direktora Opšte 
bolnice u Požarevcu. Protiv osoblja ove bolnice krivičnu prijavu za ubistvo deteta najavili su bračni par 
Marina i Darko Savić (na slici). 



 
 

Marina je pre dva dana podnela zahtev požarevačkoj bolnici da utvrdi ko je kriv za smrt njenog sina i da 
porodici u roku od tri dana ustupe posmrtne ostatke radi sahrane. Kako tvrdi, u bolnicu se javila 23. 
marta, u 18. nedelji trudnoće, jer je malo prokrvarila. Prethodnog dana na redovnom ultrazvuku sve je 
bilo u redu. Tokom pregleda u bolnici, po njenim rečima, lekarka joj je probušila vodenjak, nakon čega su 
joj dali injekciju za izazivanje porođaja. 

Savići su na sastanku sa menadžmentom bolnice, ove nedelje, imali uvid u medicinsku dokumentaciju i 
tvrde da se neke stvari ne poklapaju, počevši od vremena prijema do toga ko ju je primio i pregledao. 

- U ovom slučaju došlo je do pobačaja, a ne do porođaja. Sa 17 punih nedelja mi još nemamo formiranu 
bebu. Šta se tačno desilo znaćemo kada Komisija sačini izveštaj, a to će biti tek krajem sledeće nedelje. 
Posle toga možemo da obavestimo javnost - kaže dr Nikolić. 
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